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PROTOKÓŁ Nr 0012.3.1.2012 
z posiedzenia Komisji Edukacji 

w dniu  18 stycznia 2012r. 
 
 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 110 A  UM. 
Czas posiedzenia: 14.00- 16.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Wypoczynek i bezpieczeństwo dzieci i młodzieży w czasie ferii 
szkolnych. 

4. Reorganizacja sieci jastrzębskich szkół. 

5. Sprawy bieżące: 

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju: Technikum 
Uzupełniającego nr 1 oraz I Liceum Profilowanego,  

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji III Liceum 
Profilowanego w Zespole Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju,  

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół Nr 6 im. Króla Jana III Sobieskiego w 
Jastrzębiu-Zdroju: V Liceum Profilowanego oraz Technikum 
Uzupełniającego Nr 3 dla Dorosłych,  

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół Nr 4 im. Czesława Miłosza w Jastrzębiu-Zdroju: 
II Liceum Profilowanego oraz Szkoły Policealnej Nr 4,  

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-
Zdroju: Technikum Uzupełniającego Nr 1 oraz I Liceum 
Profilowanego,  

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Uzupełniającego 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół Nr 1 w 
Jastrzębiu-Zdroju,  

• projekt uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej Nr 16 im. 
prof. Rudolfa Ranoszka do Zespołu Szkół Nr 4 w Jastrzębiu-Zdroju 
przy ul. Komuny Paryskiej 18c,  

• projekt uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 7 w 
Jastrzębiu – Zdroju, włączenia do Zespołu Szkół Handlowych w 
Jastrzębiu-Zdroju szkół wchodzących dotychczas w skład Zespołu 
Szkół nr 7 oraz zmiany nazwy Zespołu Szkół Handlowych w 
Jastrzębiu-Zdroju. 

• odpowiedź na wnioski komisji z dnia 14 grudnia 2011 r.  
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6. Wolne głosy i wnioski 
7. Przyjęcie protokołu z dnia 14 grudnia 2011 r.  
8. Zakończenie posiedzenia  

 
 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała  Przewodnicząca Komisji Edukacji – Anna 
Toborowicz. Powitała przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz 
zaproszonych gości.  
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Ad. 3 
 
 
Wypoczynek i bezpieczeństwo dzieci i młodzieży w czasie ferii 
szkolnych. 
 
Anna Toborowicz 
 -Proszę Państwa art. 64 karty nauczyciela mówi o tym, że „nauczycielowi 
zatrudnionemu w szkole w której w organizacji pracy przewidziano ferie letnie i 
zimowe przysługuje urlop wypoczynkowy w wymiarze odpowiadającym okresowi 
ferii  w czasie ich trwania. Nauczyciel o którym mowa może być zobowiązany 
przez Dyrektora do wykonywania w czasie ferii następujących czynności: 
przeprowadzenia egzaminów, prac związanych z zakończeniem roku szkolnego, 
przygotowaniem nowego roku szkolnego, opracowania szkolnego zestawu 
programów oraz uczestniczenia w doskonaleniu zawodowym.” Z otrzymanych  
materiałów wynika , że nauczyciele również będą uczestniczyć w różnych 
zajęciach w szkołach , pracować społecznie. Bardzo proszę o przedstawienie 
informacji dotyczącej ferii szkolnych.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Szanowni Państwo, otrzymaliście Państwo analizę zebraną ze wszystkich szkół, 
którą przeprowadziliśmy. Pani Przewodniczącą otrzymała cały komplet 
dokumentów, który jest do udostępnienia. We wszystkich szkołach  będą 
organizowane różnego rodzaju zajęcia. Oferta zajęć jest bardzo bogata. W wielu 
szkołach jest dostosowana do konkretnej zainteresowanej grupy uczniów. 8134 
uczniów będzie spędzać ferie w mieście. Niespełna 4000 uczniów zadeklarowało, 
że skorzysta z innych zorganizowanych form wypoczynku poza miastem. W                  
SP nr 10 zorganizowane są półkolonie pod hasłem „Zimowa przygoda” dla dzieci 
będących podopiecznymi Ośrodka Pomocy Społecznej. Z tej formy skorzysta 15 
uczniów z klas 1-3 i 20 uczniów z klas 4-6. Ponadto szkoła oferuje zajęcia 
świetlicowe pod wspólnym tytułem rozrywka i nauka. Zimowisko dla dzieci jest 
nieodpłatne finansowane w całości z budżetu miasta. Zespół Szkół Mistrzostwa 
Sportowego organizuje obóz sportowy w Gilowicach przede wszystkim dla swoich 
uczniów zgodnie z kierunkami kształcenia. W dwóch turnusach na obozie weźmie 
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udział 75 uczniów. Ponadto instruktorzy Związku Harcerstwa Polskiego w ramach 
ferii przeprowadzą kurs drużynowych w których udział będzie brało 45 uczniów. 
W Zespole Szkół Mistrzostwa Sportowego będą odbywać się zajęcia sportowe dla 
uczniów. Szkoła Podstawowa nr 4 również organizuje zajęcia w formie zimowiska 
na terenie szkoły. W zimowisku weźmie udział ok 90 uczniów w dwóch 
turnusach. W Szkole Podstawowej nr 5 oraz w Szkole Podstawowej nr 12 wśród 
propozycji skierowanych do uczniów zorganizowano bogaty cykl zajęć  
artystycznych i rekreacyjno-sportowych. Na okres ferii zaplanowano 
przeprowadzenie drobnych prac remontowych w kliku szkołach m.in. SP nr 19, 
SP nr 16, ZS nr 1. W Zespole Szkół nr 6 realizowany jest projekt z udziałem 
środków UE  - „Po  technikum w pracy”. W ramach tego projektu sporo zajęć 
będzie odbywało się w ferie. ZSH z uwagi na brak zainteresowania tego typu 
zorganizowanymi zajęciami  w ferie nie zaplanowało zajęć ponieważ nie było 
chętnych. W wielu szkołach będą odbywały się zajęcia dziennikarskie, muzyczne 
orgiami, zajęcia z językiem angielskim. Uważam, że oferta jest bogata. Dziękuję.  
 
Toborowicz Anna 
 - Również chciałam podkreślić, że oferta ferii  jest bardzo bogata. Chyle czoła 
nauczycielom, którzy mają urlop a będą przychodzić , żeby prowadzić zajęcia w 
szkołach. Proszę powiedzieć jakie działania podejmuje Straż Miejska i Policja , 
aby zadbać o bezpieczeństwo dzieci w czasie ferii.  
 
Jarosław Potępa – KMP 
 - Szanowni Państwo tak jak co roku w czasie ferii zimowych będziemy prowadzili 
działania dwu falowo. Z jednej strony będzie to szereg spotkań, pogadanek o 
które poprosiły nas poszczególne szkoły. Tematyka jest różna od zagadnień 
narkomanii poprzez bezpieczeństwo. Są to spotkania głównie z młodzieżą. Mamy 
również zaplanowane spotkania z pedagogami szkolnymi. Oprócz działań 
prewencji kryminalnej będziemy prowadzić czynności zmierzające do 
zapewnienia bezpiecznego wypoczynku dzieci i młodzieży. Dzielnicowi wytypowali 
miejsca gdzie może dojść do zagrożenia życia i zdrowia. Są to przede wszystkim 
dzikie rozlewiska będą tam wzmożone patrole. Będziemy również podejmować 
działania represyjno-wykrywcze. Są to działania ukierunkowane na lokale, puby, 
dyskoteki. Chcemy zapewnić w lokalach i wokół lokali bezpieczeństwo.  
 
Aleksander Kaszak – SM 
 - Szanowni Państwo działania SM w dużym stopniu pokrywają się z działaniami 
Policji. Zajmuje się profilaktyką w Straży Miejskiej i na ten moment mam 
umówione spotkania z dziećmi i młodzieżą, które będą spędzać czas ferii w 
świetlicach należących do MOK. Na spotkaniach między innymi będą poruszane 
tematy związane z bezpieczeństwem w czasie ferii.  
 
Informacja w sprawie działań SM podczas ferii zimowych stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Magiera Bernadeta  
 - Oferta ferii zimowych jest bardzo bogata. Proszę powiedzieć co z dziećmi , 
które jadały posiłki w szkołach a podczas ferii tych posiłków nie będzie. Wiem, że 
takich dzieci jest niewiele. Czy jest możliwość, aby takie dzieci gdzieś skierować.  
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Andrzej Pawłowski 
 -  Nie mam w tej chwili gotowego rozwiązania. Trudno mi odpowiedzieć co z 
tymi dziećmi. Jako wydział Edukacji możemy wspomóc Dyrektorów, aby znaleźć 
jakieś rozwiązanie.  
 
Toborowicz Anna 
 - Bardzo proszę o rozwiązanie tego problemu. Bardzo dziękuję za omówienie 
tematu.  
 
Ad. 4 
 
Reorganizacja sieci jastrzębskich szkół 

Toborowicz Anna 

 - Komisja Edukacji od września interesuje się łączeniem szkół. Zapoznawaliśmy 
się z pismami od rodziców, nauczycieli.  Proszę powiedzieć, które szkoły będą 
łączone i gdzie będzie siedziba.  

Pawłowski Andrzej 

 - Jesteśmy po bardzo wielu rozmowach ze środowiskami szkolnymi (nauczyciele, 
rodzice, uczniowie). Staraliśmy się wypracować jak najbardziej optymalne 
rozwiązanie. Uważamy , że reorganizacja jest nie zbędna. Wynikiem wszystkich 
rozmów i działań od września jest pakiet uchwał, które będziecie Państwo dzisiaj 
opiniować. Dzisiejsze projekty uchwał są porządkowaniem  aktualnej sieci szkół. 
Wszystkie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji dotyczą szkół w których nie ma 
ani jednego ucznia. Są to szkoły nie aktywne od co najmniej roku. Kolejnym 
wynikiem naszych działań jest połączenie w jeden Zespół Zespołu Szkół nr 7 oraz 
Zespołu Szkół Handlowych. Likwiduje się szkoły a nie Zespół Szkół. Po 
rozwiązaniu Zespołu można szkołę włączyć do innego Zespołu, przenieść, 
zlikwidować. Wszystkie szkoły wchodzące w skład Zespołu Szkół nr 7 
zamierzamy włączyć w skład obecnego Zespołu Szkół Handlowych w całości –                  
z uczniami, nauczycielami. Rozwiązanie Zespołu Szkół nr 7 zaburzy numeracje 
sieci naszych szkół. Stąd operacja zmiany nazwy Zespołu Szkół Handlowych na 
Zespół Szkół nr 7. Zespół Szkół Handlowych jako nazwa zniknie z mapy 
jastrzębskich szkół. Struktury szkoły  w całości pozostaną nie naruszone. W skład 
nowego Zespołu Szkół nr 7 od września 2012 będą wchodziły : Gimnazjum nr 5  
z oddziałami integracyjnymi, gimnazjum dla dorosłych, Zasadnicza Szkoła 
Zawodowa nr 2, Liceum Ogólnokształcące dla dorosłych , Technikum nr 3. 
Technikum uzupełniające nr 2 dla dorosłych oraz Szkoła Policealna , które są w 
Zespole Szkół Handlowych pozostaną w swoim dotychczasowym miejscu. 
Podkreślam, że uchwała nie jest uchwałą likwidującą jakąkolwiek szkołę. Nie 
wiąże się to ze zwolnieniami nauczycieli, redukcją zatrudnienia. Bezpośredni 
wpływ na funkcjonowanie szkoły będzie miał nabór do szkoły.  

Toborowicz Anna 

 - Czy wszystkie typy szkół z Zespołu Szkół nr 7 przejdą do budynku Zespołu 
Szkół Handlowych ? 
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Andrzej Pawłowski 

 - Tak.  

Toborowicz Anna 

 - Czy wszyscy nauczyciele będą mieć zapewnioną pracę? 

Andrzej Pawłowski 

 - W tym momencie po wszystkich analizach przewidujemy, że wszyscy 
nauczyciele w całości z jednego i drugiego zespołu będą mieli nadal zatrudnienie. 
Nie przewidujemy żadnych ruchów kadrowych, zwolnień. Może mieć wpływ na 
zatrudnienie nabór do szkoły. Operacja łączenia szkół nie przekłada się na 
redukcję zatrudnienia nauczycieli.  

Toborowicz Anna 

 - A co z obsługą i administracją? 

Andrzej Pawłowski 

 - Z naszych obliczeń wynika , że jeżeli chodzi o pracowników obsługi to zwiększy 
się liczba oddziałów jak również wydłuży się czas pracy. Pracownicy obsługowi 
nie powinni się obawiać o utratę pracy. Nie mogę w 100% powiedzieć czy 
redukcja zatrudnienia dotknie pracowników administracyjnych. Trudno 
powiedzieć na 100% czy takie redukcje będą. Bierzemy taką sytuację pod 
uwagę. Próbujemy temu zapobiegać poprzez pomaganie w szukaniu zatrudnienia 
w innych miejscach jeżeli taka potrzeba wystąpi.  

Siwiec Elżbieta 

 - Mieliśmy okazję gościć na Komisji Panie Dyrektor Zespołu Szkół nr 7 oraz 
Zespołu Szkół Handlowych i wiemy, że ten proces jest najmniej bolesny w 
Jastrzębiu. Były zgody społeczności szkolnych. Chciałam zapytać czy dobrze się 
stanie jak zabierzemy nazwę Zespołu Szkół Handlowych? Jest to nazwa, która 
wpisała się w mapę placówek oświatowych w naszym mieście. Wiem, że szkoły 
bardzo dbają o promocję swoich placówek oświatowych. Jeśli nagle zabierzemy 
ZSH z nazwy placówki oświatowej być może nie będzie to do końca czytelne. Czy 
ta decyzja była poprzedzona rozmowami z Dyrekcją Szkoły , pracownikami 
szkoły? Jak oni się na to zapatrują? Czy zmiana nazwy nie spowoduje mniejszego 
naboru do szkoły?  

Andrzej Pawłowski 

 - Niewątpliwe była to jedna z trudniejszych decyzji, którą musieliśmy podjąć. 
Zespół Szkół nr 7 również jest mocno wpisany w sieć naszych szkół. Decyzja była 
poparta kilka krotnymi rozmowami z Dyrektorami. Osobiście rozmawiałem z 
Dyrektorami. Dyrektorzy na moją prośbę rozmawiali z rodzicami i nauczycielami. 
Wspólnie podjęliśmy taką decyzję.  

Magiera Bernadeta 

 - Czy były jakieś protesty w związku z łączeniem szkół? 
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Andrzej Pawłowski 

 - Projekt uchwały, który dzisiaj przedstawiam jest wynikiem procesu , który 
toczy się od września. Były różnego rodzaju rozmowy , głosy nie zadowolenia ale 
również były głosy przychylne. Wspólnym efektem wypracowanych działań jest 
dzisiejszy projekt uchwały. Wielokrotnie rozmawiałem osobiście z całymi  
środowiskami szkół.  

Magiera Bernadeta 

 - Chodzi mi o to czy mogę bezpiecznie podnieść rękę za projektem uchwały aby 
nikogo nie skrzywdzić.  

Andrzej Pawłowski 

 - Informacja o połączeniu tych dwóch szkół w jeden Zespół została publicznie 
podana w listopadzie tego roku. Od tamtego czasu nie miałem negatywnych 
uwag jeżeli chodzi o to rozwiązanie.  

Toborowicz Anna 

 - Dzięki temu, że wcześniej zostały podjęte rozmowy wszystko potoczyło się w 
miarę spokojnie.  

Janicki Krzysztof  

 - Czy ma Pan na piśmie opinie od Rad Pedagogicznych tych szkół na temat tego 
łączenia? 

Andrzej Pawłowski 

 - O opinie Rad Pedagogicznych na piśmie zwrócę się dopiero po podjęciu uchwał.  

Janicki Krzysztof 

 - Czy pewne jest , że grono nauczycielskie, pedagogiczne tych jednostek jest za 
tym, aby ich łączyć? 

Andrzej Pawłowski 

 - Nie mam powodów, żeby nie wierzyć Panią Dyrektorkom a z obydwoma 
Dyrektorkami rozmawiałem.  

Janicki Krzysztof 

 - Mam rozumieć, że gwarantujecie zatrudnienie dla nauczycieli dwóch 
połączonych jednostek, pracowników obsługi i będziecie się starać o to, aby byli 
zatrudnieni pracownicy administracji? 

Andrzej Pawłowski 

 - Dokładnie Tak. 
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Janicki Krzysztof 

 - Czy na naradach z Dyrektorami były przedstawione informacje, że gdyby 
zwalniał się jakiś etat sekretarek czy księgowości to żeby w pierwszej kolejności 
były przyjmowane osoby z ZS nr 7 lub ZSH?  

Andrzej Pawłowski 

 - W ramach naszych możliwości i kompetencji oczywiście takie rozmowy z 
dyrektorami możemy przeprowadzić. Nie mniej jednak Dyrektor jest pracodawcą 
w swoim zakładzie pracy i decyzję o zatrudnieniu podejmuje Dyrektor szkoły.  

Janicki Krzysztof 

 - Jednoznacznie nie może Pan powiedzieć? 

Andrzej Pawłowski 

 - Nie mogę.  

Gałuszka Damian 

 - Na dzień dzisiejszy przebieg łączenia szkół przebiegał bezboleśnie. Jak to 
wszystko będzie wyglądało w praktyce okaże się dopiero w momencie połączenia.  

Siwiec Elżbieta 

 - Szanowni Państwo myślę, że konsultacje były mocno zakrojone. Obecne były 
obie Panie Dyrektorki , które reprezentowały swoje społeczności szkolne. Musimy 
bazować na ich woli. Został wypracowany kompromis. Czy będą zwolnienia? Tego 
nie wiadomo w żadnej szkole. Jesteśmy takim miastem w którym świadczenie 
usług oświatowych  jest wolno rynkowe. Mamy standardowy koszt utrzymania 
ucznia czego nie ma w żadnym innym mieście w Polsce. Budżet szkoły tworzy 
ilość uczniów razy standardowy koszt ucznia. Im bardziej atrakcyjna  będzie 
placówka w swoich usługach oświatowych tym bardziej będzie miała zapewniony 
spokojny byt dla swoich pracowników.  

Toborowicz Anna 

 - Problem likwidacji czy łączenia szkół nie jest tylko w Jastrzębiu ale w całej 
Polsce. Dobrze się stało, że nie likwidujemy żadnej szkoły tylko łączymy. 
Uczniowie tylko zmienią budynek.  

Magiera Bernadeta 

 - Pamiętam jak była wygaszana SP nr 13 to wówczas padło pytanie  do Pana 
Prezydenta Piksy – w jaki sposób zapewni , że nauczyciele z SP nr 13 będą mieli 
pracę? Pan Piksa odpowiedział , że ma obowiązek zapewnić tylko przez rok pracę 
a później nikomu pewności nie da. Czy są przepisy, które regulowałyby tą 
kwestię? 
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Andrzej Pawłowski 

 - Nie ma takich przepisów. Gwarancja zatrudnienia pozostaje tylko przez rok. 
Nie możemy sztucznie generować etatów jeżeli liczba uczniów z roku na rok 
będzie mniejsza.  

Gałuszka Damian 

 - Jeżeli pracownicy administracyjni stracą pracę to dla nich nie będzie różnicy 
czy łączymy szkoły czy je wygaszamy. 

Toborowicz Anna 

 - Nie zgadzam się, jest duża różnica pomiędzy wygaszeniem szkoły a łączeniem 
szkół. Proszę powiedzieć jaka jest różnica pomiędzy łączeniem a wygaszeniem? 

Andrzej Pawłowski 

 - Są to dwa zupełnie różne terminy. Chciałabym powiedzieć o jeszcze jednym 
efekcie naszych działań. Jest to kolejny projekt uchwały w sprawie włączenia SP 
nr 16 do ZS nr 4. Taka operacja wydaje się niemal naturalna. ZS nr 4 i SP nr 16 
mieszczą się w jednym budynku. Sytuacja ma na celu bardziej racjonalne 
wykorzystanie bazy. W tym przypadku również bierzemy pod uwagę, że może 
nastąpić redukcja zatrudnienia wśród pracowników administracji. Obie Panie 
Dyrektor dosyć jasno wypowiadają się za takim rozwiązaniem. 

Toborowicz Anna 

 - Czy wiadomo już kto będzie Dyrektorem w Moszczenicy? Czy jest opracowana 
kalkulacja o ile zmniejszą się koszty związane z prowadzeniem tego Zespołu? 

Andrzej Pawłowski 

 - Mamy kilka prognoz przewidujących różne rozwiązania. Nie potrafię jeszcze 
odpowiedzieć kto będzie Dyrektorem w Zespole Szkół nr 4. Trwają rozmowy z 
Paniami Dyrektorkami.  

Toborowicz Anna 

 - Proszę na następną komisję przedstawić ile zyskamy środków przy włączeniu 
SP nr 16 do ZS nr 4.  

Siwiec Elżbieta 

 - Bardzo żałuję, że nie mieliśmy możliwość gościć Pań Dyrektor z SP nr 16 oraz 
ZS nr 4 tak jak to było w przypadku ZS nr 7 oraz ZSH. Szkoda, że nie 
usłyszeliśmy tego od tych Pań Dyrektor. To samo tyczy się pozostałych projektów 
uchwał. 

Toborowicz Anna 

 - Taka sama sytuacja jeżeli chodzi o włączenie szkoły  była w Bziu.  Rozmowy 
przebiegały bardzo spokojnie. W tej chwili po dwóch latach funkcjonowania jako 
Zespół w rozmowach z nauczycielami słyszę, że teraz jest zdecydowanie lepiej. 
Moim zdaniem nauczyciele będą zadowoleni.  
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Siwiec Elżbieta 

 - Czułabym się bardziej komfortowo gdybym usłyszała takie wypowiedzi od obu 
Pań Dyrektor. Moja wiedza w tym zakresie powinna być jak najszersza. Nie 
kwestionuję potrzeby połączenia tych szkół tylko w tej chwili moja wiedza jest za 
mała.  

Toborowicz Anna 

 - Ma Pani rację. Mogła Pani podsunąć taką propozycję, aby zaprosić Panie 
Dyrektorki SP nr 16 i ZS nr 4 na komisję. Przy planowaniu pracy  komisji nikt nic 
takiego nie mówił.  

Siwiec Elżbieta 

 - Były takie sugestie, że po kolei będziemy zapraszać wszystkich Dyrektorów.  

Toborowicz Anna 

 - Jak się na sunie Pani taki temat kogo zaprosić na Komisję  to proszę wcześniej 
zgłaszać. Wówczas nie będzie żadnych nie porozumień.  

 

Ad. 5 

Sprawy bieżące 

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju: Technikum 
Uzupełniającego nr 1 oraz I Liceum Profilowanego,  

 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że w związku z potrzebą 
restrukturyzacji i uporządkowania sieci szkół w Mieście należy w pierwszej 
kolejności dokonać likwidacji szkół, które w związku z brakiem zainteresowania 
uczniów, od wielu lat nie dokonują naboru. Prowadzenie tzw. „martwych szkół” 
jest bezcelowe, a ich likwidacja - wyłącznie formalnością. Zgodnie z art. 59 ust. 1 
i 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, placówka publiczna 
prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana 
po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Na sześć miesięcy przed 
terminem likwidacji należy zawiadomić rodziców uczniów lub pełnoletnich 
uczniów i kuratora oświaty o zamiarze likwidacji placówki. Z uwagi na fakt, iż 
szkoły nie prowadzą kształcenia, nie istnieje grupa uczniów pełnoletnich i 
rodziców uczniów, których zgodnie z ustawą należałoby powiadomić. Projekt 
uchwały został natomiast przedstawiony do zaopiniowania związkom zawodowym 
działającym w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-
Zdrój. Niniejsza uchwała jest uchwałą intencyjną. Podjęcie jej przez Radę Miasta 
umożliwi dotrzymanie ustawowego terminu powiadomienia Kuratora Oświaty o 
zamiarze likwidacji IV Liceum Profilowanego (szkoła zakończyła działalność 
dydaktyczną w roku szkolnym 2007/2008) oraz Technikum Uzupełniającego nr 1 
dla Dorosłych (szkoła zakończyła działalność dydaktyczną w roku szkolnym 
2009/2010). Likwidacja wymienionych szkół zostanie dokonana na podstawie 
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odrębnej uchwały Rady Miasta. Naczelnik zgłosił również autopoprawkę do 
uchwały – nastąpił błąd pisarski chodzi i IV Liceum Profilowane a nie I Liceum 
Profilowane.  

Toborowicz Anna 

 - Czy była konsultacja z Dyrektorami, których uchwały są przedstawiane? 

Andrzej Pawłowski 

 - Tak.  

Siwiec Elżbieta 

 - Czy związki zawodowe wypowiadały się w tej kwestii? 

Janicki Krzysztof 

 - Mamy na opinię 30 dni. Pismo otrzymałem w poniedziałek. Nie jestem w stanie 
w ciągu trzech dni zając stanowiska w tej sprawie.  

Andrzej Pawłowski 

 - Rozmowy ze Związkami Zawodowymi były podejmowane.  

Janicki Krzysztof 

 - Rozmawiałem z Dyrektorami Likwidowanych szkół i faktycznie w żadnej z tych 
szkół nie ma uczniów.  Na pewno w terminie przedstawimy swoją opinię.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji III Liceum 
Profilowanego w Zespole Szkół Handlowych  w Jastrzębiu-Zdroju,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że w związku z potrzebą 
restrukturyzacji i uporządkowania sieci szkół w Mieście należy w pierwszej 
kolejności dokonać likwidacji szkół, które w związku z brakiem zainteresowania 
uczniów, od wielu lat nie dokonują naboru. Prowadzenie tzw. „martwych szkół” 
jest bezcelowe, a ich likwidacja - wyłącznie formalnością. Zgodnie z art. 59 ust. 1 
i 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, placówka publiczna 
prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana 
po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Na sześć miesięcy przed 
terminem likwidacji należy zawiadomić rodziców uczniów lub pełnoletnich 
uczniów i kuratora oświaty o zamiarze likwidacji placówki. Z uwagi na fakt, iż 
szkoła nie prowadzi kształcenia, nie istnieje grupa rodziców uczniów, których 
zgodnie z ustawą należałoby powiadomić. Projekt uchwały został natomiast 
przedstawiony do zaopiniowania związkom zawodowym działającym w 
jednostkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój. Niniejsza 
uchwała jest uchwałą intencyjną. Podjęcie jej przez Radę Miasta umożliwi 
dotrzymanie ustawowego terminu powiadomienia Kuratora Oświaty o zamiarze 
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likwidacji III Liceum Profilowanego ( szkoła zakończyła działalność dydaktyczną 
w roku szkolnym 2010/2011). Likwidacja w/w szkoły zostanie dokonana na 
podstawie odrębnej uchwały Rady Miasta. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

 
• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 

skład Zespołu Szkół Nr 6 im. Króla Jana III Sobieskiego w 
Jastrzębiu-Zdroju: V Liceum Profilowanego oraz Technikum 
Uzupełniającego Nr 3 dla Dorosłych,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że w związku z potrzebą 
restrukturyzacji i uporządkowania sieci szkół w Mieście należy w pierwszej 
kolejności dokonać likwidacji szkół, które w związku z brakiem zainteresowania 
uczniów, od wielu lat nie dokonują naboru. Prowadzenie tzw. „martwych szkół” 
jest bezcelowe, a ich likwidacja - wyłącznie formalnością. Zgodnie z art. 59 ust. 1 
i 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, placówka publiczna 
prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana 
po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Na sześć miesięcy przed 
terminem likwidacji należy zawiadomić rodziców uczniów lub pełnoletnich 
uczniów i kuratora oświaty o zamiarze likwidacji placówki. Z uwagi na fakt, iż 
szkoły nie prowadzą kształcenia, nie istnieje grupa uczniów pełnoletnich i 
rodziców uczniów, których zgodnie z ustawą należałoby powiadomić. Projekt 
uchwały został natomiast przedstawiony do zaopiniowania związkom zawodowym 
działającym w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-
Zdrój. Niniejsza uchwała jest uchwałą intencyjną. Podjęcie jej przez Radę Miasta 
umożliwi dotrzymanie ustawowego terminu powiadomienia Kuratora Oświaty o 
zamiarze likwidacji V Liceum Profilowanego (szkoła zakończyła działalność 
dydaktyczną w roku szkolnym 2007/2008) oraz Technikum Uzupełniającego nr 3 
dla Dorosłych (szkoła zakończyła działalność dydaktyczną w roku szkolnym 
2009/2010). Likwidacja wymienionych szkół zostanie dokonana na podstawie 
odrębnej uchwały Rady Miasta. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół Nr 4 im. Czesława Miłosza w Jastrzębiu-Zdroju: 
II Liceum Profilowanego oraz Szkoły Policealnej Nr 4,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że w związku z potrzebą 
restrukturyzacji i uporządkowania sieci szkół w Mieście należy w pierwszej 
kolejności dokonać likwidacji szkół, które w związku z brakiem zainteresowania 
uczniów, od wielu lat nie dokonują naboru. Prowadzenie tzw. „martwych szkół” 
jest bezcelowe, a ich likwidacja - wyłącznie formalnością. Zgodnie z art. 59 ust. 1 
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i 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, placówka publiczna 
prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana 
po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Na sześć miesięcy przed 
terminem likwidacji należy zawiadomić rodziców uczniów lub pełnoletnich 
uczniów i kuratora oświaty o zamiarze likwidacji placówki. Z uwagi na fakt, iż 
szkoły nie prowadzą kształcenia, nie istnieje grupa uczniów pełnoletnich i 
rodziców uczniów, których zgodnie z ustawą należałoby powiadomić. Projekt 
uchwały został natomiast przedstawiony do zaopiniowania związkom zawodowym 
działającym w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-
Zdrój. Niniejsza uchwała jest uchwałą intencyjną. Podjęcie jej przez Radę Miasta 
umożliwi dotrzymanie ustawowego terminu powiadomienia Kuratora Oświaty o 
zamiarze likwidacji II Liceum Profilowanego (szkoła zakończyła działalność 
dydaktyczną w roku szkolnym 2008/2009) oraz Szkoły Policealnej nr 4 (szkoła w 
ogóle nie rozpoczęła działalności dydaktycznej). Likwidacja wymienionych szkół 
zostanie dokonana na podstawie odrębnej uchwały Rady Miasta. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-
Zdroju: Technikum Uzupełniającego Nr 1 oraz I Liceum 
Profilowanego,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że w związku z potrzebą 
restrukturyzacji i uporządkowania sieci szkół w Mieście należy w pierwszej 
kolejności dokonać likwidacji szkół, które w związku z brakiem zainteresowania 
uczniów, od wielu lat nie dokonują naboru. Prowadzenie tzw. „martwych szkół” 
jest bezcelowe, a ich likwidacja - wyłącznie formalnością. Zgodnie z art. 59 ust. 1 
i 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, placówka publiczna 
prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana 
po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Na sześć miesięcy przed 
terminem likwidacji należy zawiadomić rodziców uczniów lub pełnoletnich 
uczniów i kuratora oświaty o zamiarze likwidacji placówki. Z uwagi na fakt, iż 
szkoły nie prowadzą kształcenia, nie istnieje grupa rodziców uczniów, których 
zgodnie z ustawą należałoby powiadomić. Projekt uchwały został natomiast 
przedstawiony do zaopiniowania związkom zawodowym działającym w 
jednostkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój. Niniejsza 
uchwała jest uchwałą intencyjną. Podjęcie jej przez Radę Miasta umożliwi 
dotrzymanie ustawowego terminu powiadomienia Kuratora Oświaty o zamiarze 
likwidacji Technikum Uzupełniającego nr 1 (szkoła zakończyła działalność 
dydaktyczną w roku szkolnym 2004/2005) oraz I Liceum Profilowanego (szkoła 
zakończyła działalność dydaktyczną w roku szkolnym 2007/2008). Likwidacja 
wymienionych szkół zostanie dokonana na podstawie odrębnej uchwały Rady 
Miasta. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
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• projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Uzupełniającego 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół Nr 1 w 
Jastrzębiu-Zdroju,  

 
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że w związku z potrzebą 
restrukturyzacji i uporządkowania sieci szkół w Mieście należy w pierwszej 
kolejności dokonać likwidacji szkół, które w związku z brakiem zainteresowania 
uczniów, od wielu lat nie dokonują naboru. Prowadzenie tzw. „martwych szkół” 
jest bezcelowe, a ich likwidacja - wyłącznie formalnością. Zgodnie z art. 59 ust. 1 
i 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, placówka publiczna 
prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana 
po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Na sześć miesięcy przed 
terminem likwidacji należy zawiadomić rodziców uczniów lub pełnoletnich 
uczniów i kuratora oświaty o zamiarze likwidacji placówki. Z uwagi na fakt, iż 
szkoła nie prowadzi kształcenia, nie istnieje grupa pełnoletnich uczniów, których 
zgodnie z ustawą należałoby powiadomić. Projekt uchwały został natomiast 
przedstawiony do zaopiniowania związkom zawodowym działającym w 
jednostkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój. Niniejsza 
uchwała jest uchwałą intencyjną. Podjęcie jej przez Radę Miasta umożliwi 
dotrzymanie ustawowego terminu powiadomienia Kuratora Oświaty o zamiarze 
likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych (szkoła 
zakończyła działalność dydaktyczną w roku szkolnym 2007/2008). Likwidacja 
w/w szkoły zostanie dokonana na podstawie odrębnej uchwały Rady Miasta. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• projekt uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej Nr 16 im. 
prof. Rudolfa Ranoszka do Zespołu Szkół Nr 4 w Jastrzębiu-Zdroju 
przy ul. Komuny Paryskiej 18c,  

 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że aktualnie strukturę Zespołu 
Szkół Nr 4 tworzą: - Gimnazjum Nr 2, w którym aktualnie uczy się 124 uczniów 
w 6 oddziałach, -  Technikum Nr 6 kształcące w zawodzie technik informatyk  i 
technik technologii odzieży. W zawodzie technik informatyk aktualnie naukę w 
klasie czwartej realizuje 16 uczniów . Natomiast w zawodzie technik  technologii  
odzieży i technik ekonomista w klasie czwartej  uczy się 18 uczniów. W związku z 
brakiem naboru w  roku szkolnym 2011/2012 nie utworzono nowych oddziałów i 
cykl kształcenia zostanie zakończony 31 sierpnia 2012 r.  -   Liceum Profilowane 
Nr 2, w którym cykl kształcenia zakończony został w roku szkolnym 2008/2009.-
  Szkoła Policealna, która nie rozpoczęła działalności. W budynku przy ul. 
Komuny Paryskiej 18 c funkcjonuje także Szkoła Podstawowa Nr 16 im. prof. 
Rudolfa  Ranoszka, w której w roku szkolnym 2011/2012 w  12 oddziałach 
obowiązek szkolny realizuje 237 uczniów. Włączenie Szkoły Podstawowej Nr 16  
im. prof. Rudolfa Ranoszka do Zespołu Szkół Nr 4 pozytywnie wpłynie na 
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efektywność  zarządzania budżetem i majątkiem  szkoły oraz efektywnego 
wykorzystania bazy szkoły przez uczniów poszczególnych szkół.  

Andrzej Pawłowski poinformował również o autopoprawce do projektu uchwały. 
W § 1 powinien  być 1 września 2012 a nie 2011.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• projekt uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 7 w 
Jastrzębiu – Zdroju, włączenia do Zespołu Szkół Handlowych w 
Jastrzębiu-Zdroju szkół wchodzących dotychczas w skład Zespołu 
Szkół nr 7 oraz zmiany nazwy Zespołu Szkół Handlowych w 
Jastrzębiu-Zdroju. 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że rozwiązanie Zespołu Szkół nr 7 i 
włączenie szkół do Zespołu Szkół Handlowych usprawni w znacznym stopniu 
realizację zadań administracyjno – organizacyjnych oraz prowadzenie spraw 
kadrowych placówki (racjonalne zatrudnienie pracowników pedagogicznych oraz 
pracowników administracji i obsługi). Powstaną formalne możliwości 
oszczędniejszego gospodarowania budżetem i majątkiem szkół. Włączenie szkół 
składowych ZS 7 do ZSH przyniesie korzyści w postaci lepszej organizacji 
procesu kształcenia, umożliwi również pełne wykorzystanie posiadanej bazy. 

 Janicki Krzysztof 

 - W uzasadnieniu mamy użyte słowo racjonalne zatrudnienie pracowników. Z 
doświadczenia wiem, że racjonalne zatrudnienie zawsze wiąże się ze 
zwalnianiem.  

Andrzej Pawłowski 

 - Bierzemy pod uwagę, że taka sytuacja może wystąpić. Racjonalne zatrudnienie 
wiąże się z naborem. Nie możemy sztucznie utrzymywać etatów jeżeli uczniów w 
szkole jest za mało.  

Janicki Krzysztof 

 - Nie chodzi tylko o racjonalizacje zatrudnienia. Racjonalizacja może 
spowodować, że łatwiej jest dla organu prowadzącego zatrudnić nauczyciela na 
1,5 etatu niż zatrudnić jednego na etat i drugiego na pół etatu. To też jest 
racjonalizacja.  

Siwiec Elżbieta 

 - Rozmawialiśmy na ten temat i mówiłam , że prosiliśmy o wykaz nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach. Chcielibyśmy sprawdzić czy nie ma np. nauczycieli , 
którzy w 4 szkołach mają po 3 etaty.  Na pewno się do tego włączymy.  
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Magiera Bernadeta 

 - Temat nie jest nowy. W poprzedniej kadencji sprawdzaliśmy zatrudnienie. 
Poprzednia Pani Naczelnik Wydziału Edukacji  mówiła, że jeżeli nauczyciel jest 
zatrudniony w dwóch szkołach to może w nich pracować, w jednej szkole nie 
może przekraczać 1, 5 etatu. Dalej nauczyciele mają po dwa etaty. Jedyne co 
możemy zrobić to przyjrzeć się osobom na emeryturze , które zabierają godziny.  

Siwiec Elżbieta 

- Osoby na emeryturze chroni prawo.  

Magiera Bernadeta 

 - Mówię o osobach, które przeszły na emeryturę otrzymały odprawę a Dyrektor 
zatrudnia takiego nauczyciela. Nie powinien zatrudniać takich osób jest to nie 
etyczne.  

Janicki Krzysztof 

 - Organy prowadzące powinny wspierać Dyrektorów i tłumaczyć co powinni 
robić.  

 
• odpowiedź na wnioski komisji z dnia 14 grudnia 2011 r.  

 
Komisja przyjęła odpowiedzi na wnioski do wiadomości.  
 
Ad. 6 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Magiera Bernadeta 
 - Chciałam powrócić do tematu jastrzębskiej solanki. Wiem, że w Strumieniu jest 
szkoła , która solankę wlewa do nawilżaczy zawieszonych na kaloryferach. Szkoła 
stosuje to drugi rok. Zmniejszyła się zachorowalność dzieci. Wydaje mi się, że 
jest to świetny pomysł. Można byłoby zakupić nawilżacze do szkół i wlać taką 
solankę. Jest to nieduży koszt.  
 
Siwiec Elżbieta  
 - Nie wiem czy nie ma przeciwwskazań lekarskich.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Musielibyśmy uzyskać zgodę rodziców.  
 
Toborowicz Anna 
 - Proponuję, aby Pan Naczelnik Wydziału Edukacji zapoznał z tematem 
Dyrektorów. Z jakich środków ewentualne koszty byłyby pokrywane.  
 
Siwiec Elżbieta 
 - Szanowni Państwo miałam okazję przeczytać pismo , które dotarło do 
wszystkich szkół  z Urzędu Miasta odnośnie urlopów zdrowotnych nauczycieli. 
Zaniepokoiła mnie treść tego pisma. Proszę o wyjaśnienie, chodzi głównie o 
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podstawę prawną w oparciu o którą pismo zredagowano. Ubolewam, że takie 
decyzje zapadają w Ratuszu. Pracuje długo i nie byłam nigdy na urlopie 
zdrowotnym ale wiem, że ludzie mają różne kondycje zdrowotne. Nie wiem czy 
tak jest tylko w naszym mieście? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Nie jesteśmy jedynym miastem, które zapoczątkowało tego typu działanie. W 
Częstochowie zostało zapoczątkowanie takie działanie. Ze spotkań śląskich Gmin 
i Powiatów wiem , że bardzo wiele Gmin w naszym województwie stosuje tego 
typu rozwiązania. Miasto Częstochowa stworzyło Zarządzenie Prezydenta w 
którym zobowiązuje się Dyrektorów do określonego działania. Nie ukrywam, że 
jesteśmy w stałym kontakcie z Miastem Częstochowa i dopytujemy jak to 
funkcjonuje. Podjęliśmy taką decyzję , aby u nas odbyło się to w formie pisma. 
Prosiłem Dyrektorów, aby pismo było odbierane jako forma polecenia. W zeszłym 
roku dobrze Państwo wiecie, że na urlopy zdrowotne zaplanowane było                  
300 tys. zł a wydatkowaliśmy 2,5 mln. zł. Są to takie nieformalne działania , 
które dotyczą wielu nauczycieli , którzy czekają na możliwość uzyskania prawa 
do urlopu zdrowotnego dla poratowania zdrowia. Niejednokrotnie dyrektorzy 
zgłaszali nam swoje wątpliwości. Ustawa mówi, że Dyrektor udziela urlopu 
zdrowotnego. Rozporządzenie w sprawie urlopów dla poratowania zdrowia mówi, 
że Dyrektor może złożyć takie odwołanie.  
 
Łukasz Kasza 
 - Szanowni Państwo również zapoznałem się z treścią tego pisma. Rozumiem, że 
brakuje środków a subwencja jest coraz mniejsza. Zdaje sobie sprawę z 
powiązania budżetu samorządowego z budżetem Państwa. Mam pewne 
zastrzeżenia co do formy polecenia zwłaszcza zdanie: „W tym celu proszę o 
kierowanie odwołań od treści każdego orzeczenia lekarskiego do wojewódzkiego 
ośrodka medycyny pracy w Katowicach”. Jeśli spojrzymy na Kartę Nauczyciela i 
Rozporządzenie to czytamy, że Dyrektor może się odwołać. Prawo przyznane 
przez Kartę Nauczyciela  jest aktem prawnym dającym pewnej grupie zawodowej 
określone uprawnienia i będące gwarantem praw. Karta Nauczyciela daje 
możliwość Dyrektorowi odwołania a w przedstawionym piśmie nakładamy 
obowiązek odwołań. Zamiast może odwołać jest musi odwołać. Sama praktyka 
wskazuje pewne przypadki nauczycieli, którzy chcą dostać urlop dla poratowania 
zdrowia, są to przypadki tak ewidentne , że wysyłając taką osobę do ośrodka 
medycyny pracy w celu ponownego zbadania   jest urąganiem godności tego 
człowieka. Taka osoba mogłaby poczuć się dotknięta , że ktoś jej nie wierzy. 
Uważam, że cel jest słuszny, trzeba wprowadzić tendencję ograniczającą. Użycie 
w piśmie słowa każdego orzeczenia lekarskiego zaburza cały sens.  
 
Siwiec Elżbieta 
 - Powiedziałam mojemu Dyrektorowi, że gdybym dostała od lekarza urlop 
zdrowotny i ktoś by mi odmówił to kieruję sprawę do Sądu Pracy.  
 
Janicki Krzysztof 
 - Związku Zawodowe Nauczycieli nie zgadzają się z treścią tego polecenia. 
Uznajemy, że ustawodawca dał fakultatywnie do wyboru Dyrektorowi a nie 
obligatoryjnie możliwość odwołania się od orzeczeń lekarskich. Jest to nasz 
przywilej.  
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Rosińska Iwona 
 - Zgadzam się z Państwa wypowiedziami aczkolwiek wiem, że jest to naginane. 
 
Siwiec Eżbieta 
 - Jak Pani wie o czymś takim to proszę złożyć doniesienie do prokuratora. Nie 
wolno nam kwestionować decyzji lekarskiej.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Proszę wytłumaczyć skąd się wzięła sytuacja, że rocznie wypłacaliśmy 300 tys. 
zł na urlopy zdrowotne a teraz jest 2, 5 mln. zł  
 
Siwiec Elżbieta 
 - Proszę Radnego Kaszę o powtórzenie tego co powiedział wcześniej.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Nie ma takiej potrzeby, wszystko zrozumieliśmy.  
 
Kasza Łukasz 
 - Nie będę się powtarzał, ale chciałbym pogodzić stanowisko Pani Rosińskiej, 
która zauważyła podobnie jak Pan Naczelnik Wydziału Edukacji, że jest pewna 
negatywna tendencja, której trzeba przeciwdziałać. Użycie sformułowania, że 
Dyrektor „musi” to już jest przesada. Można byłoby napisać w piśmie 
sformułowanie: w przypadkach budzących wątpliwości kierować orzeczenia 
lekarskie do ośrodka medycyny pracy.  
 
Piksa Franciszek 
 - Szanowni Państwo rzeczywiście Rozporządzenie Ministra Zdrowia mówi o tym , 
że Dyrektor może skierować orzeczenie lekarskie do komisji. Świadomie w piśmie 
użyliśmy takich sformułowań. Jeżeli przekracza się kwotę 2 mln. zł na urlopy 
zdrowotne to jest to terapia szokowa. Taka kwota powoduje nadpłatę 
wynagrodzeń dla poszczególnych dyplomowanych i mianowanych nauczycieli. 
Każdy ma prawo odwołać się do Sądu Pracy. Pan Kasza wspomniał , że nie mamy 
prawa podważać decyzji lekarza. Mamy prawo ponieważ Rozporządzenie Ministra 
Zdrowia nam mówi, że Dyrektor może orzeczenie skierować do Komisji 
lekarskiej. Chcemy, aby orzeczenia lekarskie dot. urlopów zdrowotnych w takiej 
formule jak się  wykorzystuje były kierowane do komisji lekarskiej. Takie jest 
nasze postanowienie.   
 
Toborowicz Anna 
- Zacytuje Państwu §4 pkt. 1 Rozporządzenia Ministra Zdrowia w sprawie 
orzekania o potrzebie udzielenia nauczycielowi urlopu dla poratowania zdrowia – 
„ Nauczyciel lub Dyrektor szkoły zatrudniającej nauczyciela może w terminie 14 
dni od dnia otrzymania orzeczenia wnieść odwołanie od jego treści wraz z 
uzasadnieniem. Pkt 2 -  Odwołanie wnosi się za pośrednictwem lekarza, który 
wydał orzeczenie do organu odwoławczego którym jest wojewódzki ośrodek 
medycyny pracy właściwy ze względu na miejsce  wydania orzeczenia.                  
Pkt 3 -  Lekarz za pośrednictwem którego jest wnoszone odwołanie przekazuje je 
w terminie 14 dni od dnia jego wniesienia do właściwego organu odwoławczego o 
którym mowa w ust. 2 wraz z kopią dokumentacji medycznej badania 
stanowiącego podstawę wydania orzeczenia”.  Związkom Zawodowym chodzi o 
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to, aby odwołania Dyrektora były w uzasadnionych przypadkach a nie od treści 
każdego orzeczenia lekarskiego.  
 
Piksa Franciszek 
 - Czyli będzie tak jak do tej pory. Dyrektor nikogo nie skieruje. Do tej pory nie 
było żadnego odwołania.  
 
Janicki Krzysztof 
 - Jest możliwość sprawdzenia ile urlopów w danej placówce jest przyznawanych. 
Każdy Dyrektor wie na pewno dlaczego nauczyciel idzie na urlop dla poratowania 
zdrowia. Można z Dyrektorem o tym porozmawiać.  
 
Piksa Franciszek 
 - Dyrektor odpowie , że takie jest orzeczenie lekarskie. Jest przygotowywana 
ustawa, że orzeczenia lekarskie będą komisyjnie wydawane dla nauczycieli. 
Macie Państwo prawo odwoływania się.  
 
Toborowicz Anna 
 - Jakie jest stanowisko Dyrektorów szkół w tej sprawie? Czy ktoś już został 
wysłany na komisję? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Dyrektorzy  pismo przyjęli  z ulgą. Poczuli się usprawiedliwieni, że ktoś podjął 
za nich decyzję. To nie jest tak, że ktoś podjął za nich decyzje. My wskazujemy, 
że nadal w szczególnie uzasadnionych przypadkach Dyrektorzy mają prawo 
odwołań. Nasze pismo nie jest wykładnią  prawa . Jak wskazać szczególnie 
uzasadniony przypadek? Od którego orzeczenia lekarskiego się odwołać a od 
którego nie? Stąd zapis, że od treści każdego. Dyrektorzy twierdzą, że są 
przypadki gdzie odwołanie jest bardziej zasadne a są przypadki w których jest 
mniej zasadne. W pierwszym odwołaniu, które komisja lekarska rozpatrzyła urlop 
zdrowotny był przygotowany na rok czasu a komisja skróciła go do pół roku.  
 
Siwiec Elżbieta 
 - A dla kogo konsekwencje? 
 
Piksa Franciszek 
 - Nie ma konsekwencji.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Chciałabym na zakończenie poprosić o przeczytanie na Sesji RM  odpowiedzi 
na interpelację Radnego Lisa w sprawie wypadku w SP nr 4. Uważam, że szkoła 
została przedstawiona w złym świetle.  
 
Janicki Krzysztof 
 - Proszę informować Związek Zawodowy o terminach komisji Edukacji.  
 
Ad. 7 
 
Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty głosami:               
za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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Ad. 8 
 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodnicząca Komisji  - Anna Toborowicz podziękowała wszystkim za przybycie 
po czym zakończyła posiedzenie.  
 
 
Protokołowała       Przewodniczącą Komisji 
Monika Dulewicz       Edukacji 
         ANNA TOBOROWICZ 
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